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1 Thema: Algemeen bestuurlijk, dienstverlening en veiligheid 

Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist Tim De Rudder 
Datum 17 mei 2021 
Thema/onderwerp Algemeen Bestuurlijk  
Gespreksleider  

 
Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam organisatie 
Bas van Rossen  
Jeffrey Wassink  
Fred van der Snel DIO Techniek Denkt in Oplossingen 
Martijn Sweitser Kulturhus 
Stephen Vroom  
Anton Kleine Schaars  
Adrie Bolijn  

 
Schrijf hieronder de aanbevelingen / reacties/ conclusies van deze themasessie, zet erbij van wie de 
aanbeveling komt en zet er bij of het aan deze tafel (in deze themasessie) kan rekenen op draagvlak. 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Bezuinigen op digitalisering is geen bezuiniging  
 
Ingebracht door: Bas van Rossen 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Uitgebreide samenwerking met andere gemeente (Raalte?) op uitvoerend niveau 
 
Ingebracht door: Jeffrey Wassink  
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja, niet  

 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Goed netwerk aan bereikbaarheid behouden. Bereikbaarheid/Nabijheid is een kracht als 
woongemeente. 
 
Ingebracht door: Jeffrey Wassink  
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: 
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Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Bestuur uitkleden (minder FTE wethouders) kan zorgen voor vervlakking. Bestuur uitkleden kan 
geen kwaad, als er dan op uitvoerend niveau maar goede kwaliteit wordt geleverd.  
 
Ingebracht door: Stephen Vroom 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Goed onderwijs (divers) is een pluspunt als woongemeente. Dit mag ook bij elkaar in één gebouw.  
 
Ingebracht door: Jeffrey Wassink  
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Behoud van voorzieningen is het belangrijkste. Kiezen tussen zwembad of schaatsbaan is geen 
goede keuze, getuigt niet van visie.   
 
Ingebracht door: Fred van der Snel, Martijn Sweitzer 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Allen eens! 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Meer digitaliseren leidt juist tot bezuinigen.  
 
Ingebracht door: Fred van der Snel 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
“Wij” zijn de gemeente, niet de gemeentelijke organisatie. 
Kracht van de inwoners benutten. Anders organiseren. Een kleine gemeente red het anders niet.  
Benut je vrijwilligers nou, en waardeer ze.  
 
Ingebracht door: Fred van der Snel, Anton Kleine Schaars 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja! 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Voorzieningen clusteren. School, bibliotheek, logopedie bijvoorbeeld samenvoegen. Hoezo elk een 
eigen gebouw? Vertrouwen aan de organiserende clubs/verenigingen! 
 
Ingebracht door: Adrie Bolijn 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel:  
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Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Inrichten openbare ruimte of park overlaten aan de buurt! 
 
Ingebracht door: Anton Kleine Schaars 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: 

 
 

Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist Colinda Veldkamp 
Datum 17 mei 2021 
Thema/onderwerp algemeen bestuur, dienstverlening en veiligheid 
Gespreksleider Stefan Groote Schaarsberg 

 
Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam organisatie 
Ralph Kronieger Dagendoen 
J. (Joost) Meijer  
Matthijs Zwijnenberg  Uitgeverij Huis aan Huis Reklamix 
Evelien Docter   
Harm Pol  
Anton kleine Schaars   

 
Schrijf hieronder de aanbevelingen / reacties/ conclusies van deze themasessie, zet erbij van wie de 
aanbeveling komt en zet er bij of het aan deze tafel (in deze themasessie) kan rekenen op draagvlak. 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Niet de gemeentepagina (IJsselberichten) afschaffen. Het is een breed gelezen 
communicatiemiddel waar je echt alle inwoners/doelgroepen mee bereikt, alleen digitaal is geen 
alternatief. Wel zijn er ontwikkelingen die het mogelijk maken om op de kosten te besparen zoals 
het kritisch kijken naar de opzet, opmaak en/of het gebruik van een aanvullende ondersteunende 
website.  
 
Ingebracht door: Matthijs Zwijnenberg en Ralph Kronieger  
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja door alle aanwezigen 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Het niet afschaffen van toezicht en handhaving van de Buitengewoon Opsporingsambtenaren. 
Ondanks dat de BOA’s weinig zichtbaar zijn en de gemeente een van de veiligste 
woonomgevingen kent, draagt het idee van de aanwezigheid van de BOA’s wel bij aan veilig woon- 
en leefklimaat. Als er meer inwoners komen zorgt dat mogelijk ook voor meer overlast. Wel is er 
nog de vraag: waar gaat het geïnde geld van de boetes naar toe?  
 
Ingebracht door: Joost Meijer en Evelien Docter  
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja door alle aanwezigen 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Niet de dienstverlening aan de balie in het Holstohus in Olst stopzetten. Het Holsthohus wordt 
gezien als een belangrijk fundament dat zorgt voor de leefbaarheid in het dorp. Waar belangrijke 
voorzieningen zijn gebundeld en het concept in zijn geheel behouden moet worden. Daarnaast is 
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de dienstverlening in het Holstohus een belangrijke en laagdrempelige service voor de inwoners 
die minder mobiel en flexibel zijn.   
 
Ingebracht door: Harm Pol  
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja door alle aanwezigen 

 
 

Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist Annemieke Hooghiemstra 
Datum 18 mei 2021 
Thema/onderwerp Algemeen Bestuurlijk, dienstverlening, veiligheid 
Gespreksleider Sander Klos 

 
Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam organisatie 
Niek Slinkman Inwoner 
Mathijs Zwijnenberg en Hans Zwijnenberg Uitgeverij Huis aan Huis Reklamix 
Ton Stroucken Niet aanwezig 
Henk Greeven Niet aanwezig 
Caspar Boerkamp Inwoner 

 
Schrijf hieronder de aanbevelingen / reacties/ conclusies van deze themasessie, zet erbij van wie de 
aanbeveling komt en zet er bij of het aan deze tafel (in deze themasessie) kan rekenen op draagvlak. 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie               
 
Onderwerp: Online diensten 
 
Aangenomen wordt dat dit punt betrekking heeft op automatisering en datacommunicatie. Stel er 
wordt niet doorontwikkeld, hoe ziet de gemeente dat eigenlijk? De voorzitter verwijst naar de 
toelichting. Aanwezigen geven aan dat het onduidelijk blijft wat hiermee wordt bedoeld en wat de 
consequenties zijn.  
 
Aanbeveling is om vooral de samenwerking met andere gemeenten (DOWR-verband) te blijven 
zoeken. Wel bijdragen, maar minder spenderen. 
 
Vraag: wat zijn de totale budgetten voor automatisering en ICT?  
 
Ingebracht door: Matthijs Zwijnenberg 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: neutraal, omdat het onduidelijk blijft. 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie                      
 
Onderwerp: maatregel 58: bedrijfsvoering.  
 
Het is bijzonder dat aangegeven wordt dat het effect van 6% bezuinigen is dat het niveau van goed 
naar onvoldoende gaat. Hoe wordt dat gemeten? Is een zeer beperkte benadering. 
 
Ingebracht door: Matthijs Zwijnenberg. 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: is niet geconcludeerd. 
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Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Onderwerp: gemeentepagina in Huis aan Huis Reklamix 
 
Gemeentepagina lijkt mij niet erg handig om op te bezuinigen. Niet iedere inwoner gebruikt social 
media. 
 
Alternatieven: wisselen met aantal pagina’s. Afname afhankelijk van de vulling. 
Er is ook gesproken over een andere vorm, bijvoorbeeld narrow casting. de heren Zwijnenberg 
geven aan dat daar vanuit HaH naar gekeken wordt.  
 
Ingebracht door: Caspar Boerkamp 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: 3 vinden dat hierop niet bezuinigd mag worden. 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Onderwerp: besparingen 
 
We krijgen regelmatig eenzelfde soort brief. Daar kan op bezuinigd worden.  
 
De gemeente moet zoveel mogelijk samenwerken met andere gemeenten om de kosten te 
drukken. Er wordt gevraagd naar het aantal ambtenaren. De voorzitter zet uiteen hoe zich dat 
verhoudt in relatie tot andere gemeenten.  
 
Ingebracht door: Caspar Boerkamp 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: niet geconcludeerd. 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Onderwerp: Boa’s 
 
Bezuinigen op Boa’s zijn niet wenselijk. Ze hebben een grote preventieve werking. 
De aanwezigheid voorkomt overlast en onveiligheid. Nuttige functie, ook voor aangezicht van 
gemeente en bijdrage aan de doelstelling van een goede leefbaarheid. 
 
Anderzijds wordt ingebracht dat de gemeente Olst-Wijhe een veilige gemeente is. Het oppervlakte 
van de gemeente is te groot om in het hele buitengebied toezicht te houden. Boa’s moeten vooral 
ingezet worden op locaties waar mensen samen komen zoals evenementen, winkelstraten en de 
markt. 
 
Ingebracht door: Niek Slinkman 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: beeld wordt herkend, 2 tegen, 1 voor afschaffen.  
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Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Onderwerp: Kindcentrum / maatschappelijk vastgoed 
 
Discussie over maatschappelijk vastgoed, exploitatiekosten van bijvoorbeeld ’t SPOC, Holstohus, 
Infocentrum. Over het kindcentrum staat geen woord in de heroverweging, terwijl er op veel andere 
vlakken bezuinigd moet worden. Hoe verhoudt zich dat? De voorzitter licht toe dat de gemeente 
wettelijk verplicht is om te faciliteren als de school een ontwikkelwens heeft. Hans vraag zich af of 
dat niet in deze discussie thuis hoort. 
 
Ingebracht door: Hans Zwijnenberg 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Onderwerp: balie Holstohus 
 
De balie aan het Holstohus kan gesloten worden. 
In een kleine gemeente is een voorziening voldoende. 
 
Ingebracht door: Niek Slinkman 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: wordt genuanceerd over gedacht,  2 voor afschaffing 
en 1 tegen. 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Onderwerp: bezuiniging formatie wethouders 
 
Wethouders bezuinigen: de loonsom is op dit moment is te hoog voor een kleine gemeente.  
Het is wel een belangrijke symbolische stap. 
De wethouders zijn belangrijk en het is niet helder welke consequentie op kwaliteit de bezuiniging 
zal hebben. 
 
Ingebracht door: Niek Slinkman 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: kan op instemming rekenen, maar of het verstandig 
is? 2 voor bezuiniging, 1 neutraal. 
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Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist Geke Kosse 
Datum 19 mei 2021 
Thema/onderwerp Algemeen Bestuur, dienstverlening en 

veiligheid, inkomsten van de gemeente 
Gespreksleider Stefan Eenkhoorn 

 
Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam organisatie 
Edwin Seesink  
Bas van Rossen  
  

 
Schrijf hieronder de aanbevelingen / reacties/ conclusies van deze themasessie, zet erbij van wie de 
aanbeveling komt en zet er bij of het aan deze tafel (in deze themasessie) kan rekenen op draagvlak. 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Verlagen van de wethoudersformatie wordt aanbevolen als maatregel met de volgende 
argumenten: 

- Het digitale tijdperk, veel meer online, hierdoor kan efficiënter gewerkt worden door de 
bestuurder.  

- Inwoner wordt steeds zelfstandiger, waardoor bestuur kan inkrimpen 
- Door portefeuilles samen te voegen heeft een wethouder meer overzicht 

 
Alternatief:  - Meer samenwerken of zelfs een samenvoeging met Raalte. Men is niet bang voor 
                      verlies aan identiteit bij de kleinen kernen. Met name wordt gedacht aan  
                      samenwerking binnen de GGZ 
                   - Veel meer taken/zaken bij inwoners neerleggen door te werken met  
                      klankbordgroepen ter ondersteuning/ontlasting ambtelijke organisatie 
 
Ingebracht door: Edwin Seesink 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Bezuiniging BOA’s heeft geen draagvlak. Gaat om een klein bedrag, levert een kleine bijdrage aan 
de heroverweging met een groot nadelig effect dat er geen toezicht zichtbaar is op straat. 
 
Alternatief: Meer cameratoezicht 
 
Ingebracht door: Bas van Rossen 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Toeristenbelasting omhoog. Dit zal naar verwachting niet leiden tot minder toerisme. Wel is het aan 
te bevelen dat de belasting onder het niveau van Deventer blijft. Anders trekt mogelijk het toerisme 
naar Deventer. 
 
Ingebracht door: Erik Seesink 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 
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Aanbeveling / reactie / conclusie 
Geen bezwaar tegen invoering hondenbelasting. Wel aandacht voor voldoende losloopgebieden. 
Naast hondenbelasting zou er ook een kattenbelasting ingevoerd kunnen worden. 
 
Ingebracht door: Bas van Rossen 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Precariorechten invoeren, starten met bijvoorbeeld precariorechten voor plaatsing van containers 
en dergelijke. Uiteindelijk ook de terrassen hierin meenemen als we in het nieuwe normaal zitten 
en de Corona-perikelen achter de rug zijn. 
 
Ingebracht door: Erik Seesink 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Maatregel huwelijken wordt niet aanbevolen, heeft te weinig effect op de heroverweging. 
 
Ingebracht door: Erik Seesink en Bas van Rossen 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Verhoging OZB is een goede maatregel, maar graag uitsmeren over een aantal jaren. 
 
Ingebracht door: Bas van Rossen 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 
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2 Thema: Jouw Leefomgeving 

Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist Bert Denekamp 
Datum 17-5-2021 
Thema/onderwerp Jouw leefomgeving (groenonderhoud, bijdragen 

culturele en sportfaciliteiten, extra inkomsten 
voor gemeente (deelnemer zat in verkeerde 
deelgroep) 

Gespreksleider Rimmert Brandsma 
 

Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam organisatie 
Ge Gijzemij Olster Erfgoed/ infocentrum Den NUL 
Gerhard Jansen Zwembad/Ut Huus 
Mark Jansen  Kinderboerderij 
Jan en Dianne van Rossum   
Susan Sinninghe  
Annet van der Veen  Heemtuin 

 
Schrijf hieronder de aanbevelingen/ reacties/ conclusies van deze themasessie, zet erbij van wie de 
aanbeveling komt en zet erbij of het aan deze tafel (in deze themasessie) kan rekenen op draagvlak. 
 

Aanbeveling/ reactie/ conclusie (groenonderhoud)  
Niet verlagen van kwaliteit is belangrijk om leefbaarheid te behouden in de wijken. Het zou ook niet 
stroken met de Focus om een eigenzinnige en aantrekkelijke woongemeente te willen worden. Er 
is wel besef dat er bespaart moet/kan worden maar niet door verlagen van onderhoud waardoor 
verloedering ontstaat.  
 
Alternatieven; 

1. Mensen in de buurt betrekken/mobiliseren om zelf meer te helpen in onderhoud zoals 
zwerfvuil acties in de buurt, of onderhouden/adopteren van een stukje openbare ruimte. Dit 
dan wel in samenwerking met gemeente die op onderdelen kan faciliteren. Risico dat men 
ziet is dat bereidheid om deel te nemen vanuit bewoners per kern/wijk nogal verschilt en 
dat mensen vaak nog wel bereidheid hebben om kortere perioden actief te zijn of in 
eenmalige acties maar afneemt als het een meer permanent/structureel karakter gaat 
krijgen 

2. Inrichting van de ruimte aanpassen (andere planten, andere soorten verhardingen) die 
minder onderhoud vragen maar qua uitstraling wel acceptabel blijven. Ook combinatie met 
punt 1. Het aanpassen van de inrichting in overleg met bewoners en hen dan betrekken bij 
onderhouden.  

3. Verminderen van kosten/vergroten van inkomsten zou gekeken kunnen worden naar 
verhuren/verkopen van stukjes groen grenzend aan tuinen van mensen.  

 
Ingebracht door: mevr. Sinninghe, meneer en mevrouw van Rossum 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Er was redelijke consensus.  
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Aanbeveling/ reactie/ conclusie (bijdragen aan culturele en sportinstellingen (Zwembad, 
Infocentrum Den Nul, Heemtuin etc.)  
Algemene reactie niet schrappen van gehele bijdragen vanuit de gemeenten want dat betekent 
vaak dat men gedwongen is te stoppen met de voorziening/instelling. Dat laatste zou ook de 
leefbaarheid en aantrekkelijkheid van de gemeente als woongemeente uithollen en juist afbreuk 
doen.  Instellingen belangrijk op gebied van educatie, sport en elkaar ontmoeten waardoor 
gemeenschapszin kan worden versterkt. De gemeente aan aantrekkelijkheid kan winnen voor 
jonge mensen en gezinnen om zicht te vestigen van elders of om te voorkomen dat jeugd geboren 
in de gemeente vertrekt.  Informatiecentrum Den Nul is gegroeid van 20.000 bezoekers per jaar 
naar 40.000 bezoekers per jaar en heeft hierdoor ook een functie in het aantrekken van mensen 
van buiten de gemeente (dag een verblijfsrecreatie)  
 
Alternatieven;  

1. Algehele houding is dat men wel haar/zijn steentje wil bijdragen maar niet volledige 
stopzetten van de subsidies. Zwembad heeft in vorige ronden bezuinigen kosten terug 
weten te brengen van 150.000 p/j naar 50.000 p/j en staat wel open voor suggesties maar 
vreest dat de rek eruit is. Even gesproken over model “Zwolle” waarbij gebruik gemaakt 
kan worden van zwembad maar dan alleen als er een tegenprestatie tegen overstaat, hier 
was in de groep geen consensus over. Meerderheid van aanwezigen was hier geen 
voorstander van.  

2. i.r.t zwembad werd geopperd of er mogelijkheden (subsidiemogelijkheden van andere 
instanties mogelijk zouden zijn rondom het zwembad i.r.t het gezond houden van ouderen 
in onze gemeenten, wellicht zorgverzekeraars. Ook zou gekeken kunnen worden of 
hierdoor bijvoorbeeld zorgkosten van gemeente verlaagd zouden kunnen worden.  

3. Informatiecentrum Den Nul ziet wel mogelijkheden om tussen nu en 5 jaar andere 
financiering aan te trekken maar niet ineens, belangrijk is wel dat het geen commerciële 
instelling wordt waardoor mensen met weinig middelen worden buitengesloten, dat zou 
afbreuk doen aan de doelstelling van open ontmoetingsplaats en educatie.  

 
Ingebracht door: meneer Gijzemij, meneer Jansen, Mevr. van der Veen  
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: bijdrage leveren aan besparingen ja!! Maar niet 
subsidies ineens stoppen of voor een specifieke instelling volledig stoppen.  

 
 

Aanbeveling/ reactie/ conclusie extra inkomsten genereren.  
Trots op voorzieningen die gemeente heeft en ziet het behouden van deze voorzieningen ook als 
essentieel i.r.t de focus van de gemeente om aantrekkelijke woongemeente te willen zijn/worden.  
Hij ziet vooral veel heil in de focus en het verkopen van gronden. In dat kader vroeg hij zich nog 
wel een aantal zaken af die we in deze groep onvoldoende konden beantwoorden maar als vraag 
hebben meegenomen; 
 

1. Heeft de gemeente eigenlijk wel voldoende (strategische) grondposities om groei van 1200 
woningen mogelijk te maken?  

2. Welke financiële waarde hebben deze posities dan als die kunnen worden uitgegeven en 
hoe verhouden die zich tot de huidige bezuinigingen/financieel perspectief.  

3. Uit deze inventarisatie zou moeten blijken of gemeente actief grondbeleid zou moeten 
voeren komende jaren om; a de groei met 1200 woningen mogelijk te maken, b hier ook 
voldoende geld mee te verdienen met uitgifte hiervan.  

Opmerkingen die hier door aanwezigen bij zijn gemaakt; 
• Kijk dan goed naar welke behoefte er is (welke doelgroepen, ouderen, jongeren, starters)  
• Marktverkenning doen op inhoudelijke gronden; zoals als we bouwen voor jonge gezinnen 

dan heeft dit positief effect op vergrijzing, scholen etc. ook behouden van jeugd die nu 
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wegtrekt met als voordeel sociale samenhang binnen de gemeenschap. Anderzijds ook 
goed kijken welke financieel interessant zijn om te (laten) bouwen genoemd bijvoorbeeld 
wat luxere appartementen waardoor er doorstroming verbetert.  

Geheel duidelijk relatie met een woonvisie en wenselijk woningbouwprogramma voor komende 
jaren.  
 
Verhoging van OZB werd niet als wenselijk gezien aangezien deze al vrij hoog wordt ervaren ten 
opzichte van omgeving en ook vestigingsklimaat voor de jeugdige doelgroep en jonge gezinnen 
wellicht negatief beïnvloed.   
 
Ingebracht door: Mark Jansen (per abuis in verkeerde deelgroep beland)  
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: met de genoemde opmerkingen redelijke consensus.  

 
 

Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist Jaring Walta 
Datum 17-05-2021 
Thema/onderwerp Leefomgeving 
Gespreksleider Miriam Zijp 

 
Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam 

organisatie 
Loes van der Meer    was niet aanwezig  
Leon Roeterdink        was niet aanwezig  
Sjoerd Schoenaker    was niet aanwezig  
Nico Drent Kinderboerderij 
Jan van ’t Land  Zwembad de Welters 
Remko Ebbers  
Dirk Dijkslag  
H. Westerveld  
N. Kleinhuis  

 
Schrijf hieronder de aanbevelingen / reacties/ conclusies van deze themasessie, zet erbij van wie de 
aanbeveling komt en zet er bij of het aan deze tafel (in deze themasessie) kan rekenen op draagvlak. 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Voorzieningen als bibliotheek en zwembad moeten behouden blijven. Ze komen niet terug en de 
voorzieningen maakt Olst-Wijhe als woongemeente aantrekkelijk voor de huidige en de 
toekomstige inwoners. 
 
Ingebracht door: Allen 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Kom niet aan de verenigingen. Olst-Wijhe kent een bloeiend verenigingsleven dat bijdraagt aan 
sociale cohesie, aan een prettige leefomgeving en aan de gezondheid door beweging, voor jong en 
oud. Verenigingen hebben het al moeilijk. Bezuinigen leidt tot contributieverhoging en 
ledenteruggang. 
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Bezuinigen betekent dat verenigingen contributie verhogen, waardoor leden, ook de sociaal 
zwakkeren, meer moeten betalen. De burger draait dus op voor deze bezuiniging, dan liever meer 
betalen aan gemeente om bezuiniging op verenigingen te voorkomen. 
 
Ingebracht door:  Allen 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Meer inkomsten genereren door: 

1. Verhogen toeristenbelasting met b.v. € 1,- 
2. Verhoging sta- en liggelden kamperplaats/loswal 
3. € 1,- entree heffen bij Infocentrum zodat bijdrage gemeente kan vervallen.  

 
Liever de toerist meer laten betalen dan de eigen burgers! Toeristen blijven niet weg als de prijzen 
iets worden verhoogd. 
 
Ingebracht door: Jan van 't Land / Nelly Kleinhuis 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Verhoging OZB. Op jaarbasis € 40,- meer betalen betekent € 3,35 per maand en nog geen € 0,80 
per week.   
Bovendien haal je dan geld bij de huiseigenaren op, degenen die het vaak beter hebben dan de 
minderdraagkrachtige burgers die het moeilijk hebben en hierdoor ook niet hoeve te worden gekort. 
 
Mogelijk kan de OZB gestaffeld worden geheven, een bedrag de eerste € 200.000,- WOZ-waarde, 
een hoger bedrag over de volgende € 100.000,- etc.  Op die manier betalen de mensen met een 
grotere portemonnee die vaak ook in duurdere en grotere huizen wonen wat meer. 
 
Aantekening hierbij is wel dat gekeken moet worden om hierbij zo mogelijk de boeren te ontzien. 
 
Ingebracht door: Jan van 't Land 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja, op één iemand na, die dan wel een verhoging via 
een staffeling ziet zitten, de rijkeren iets meer laten betalen. 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Onderzoeken of onderhoud groen niet meer door verenigingen en burgers kan worden gedaan of  
groen laten adopteren, om zo kosten te besparen. 
 
Ingebracht door: Dirk Dijkslag 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 
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Aanbeveling / reactie / conclusie 
Bespaar niet op het onderhoud van de openbare ruimte. Niemand wil terug naar de situatie van 
een paar jaar geleden. Als je een woongemeente wilt zijn, moet ook de leefomgeving prettig en 
goed onderhouden zijn. 
Als de openbare ruimte netjes is, houden mensen ook hun aangrenzende tuintjes netjes. 
Laat de boel niet weer versloeren! 
 
Ingebracht door: Remko Ebbers 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
 

Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist Laurens Kinds 
Datum 18-05-2021 
Thema/onderwerp Jouw Leefomgeving 
Gespreksleider Maartje Lof 

 
Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam organisatie 
1. Dick Webbink Voorzitter Raad van Toezicht Bibliotheek 

Salland 
2. Gerhard Jansen Sticht Zwembad De Welters 
3. Martijn Endeman Bestuur Wijhe ‘92 
4. Ankie van Bessen PBO 
5. Joost Meijer  

 
Schrijf hieronder de aanbevelingen / reacties/ conclusies van deze themasessie, zet erbij van wie de 
aanbeveling komt en zet er bij of het aan deze tafel (in deze themasessie) kan rekenen op draagvlak. 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Reacties samengevat: 
Voorzieningen zoals een bibliotheek, het zwembad, de voetbalvereniging, tennisvereniging en het 
Kulturhus zijn essentieel voor een aantrekkelijke woongemeente! Het wegvallen van bv de 
bibliotheek heeft gevolgen voor laag geletterden, waarvan binnen onze gemeente al veel 
aanwezig. De Bibliotheek is een breed ontmoetingscentrum. Sport heeft een positieve invloed 
op je geestelijke gesteldheid en zal de kosten van jeugdzorg terug dringen. Groen is het 
visitekaartje van de gemeente, hier moet niet op bezuinigd worden. Verder geven de aanwezigen 
aan bang te zijn dat deze bezuinigingen leiden tot verschraling, en voor de toekomst niet meer 
terug te draaien zijn! 
 
Ingebracht door: allen 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Olst-Wijhe wil een aantrekkelijke woongemeente zijn. Het bouwen van extra woningen is een 
speerpunt. Bouwen betekent automatisch dat je als gemeente over aantrekkelijke voorzieningen 
moet beschikken zoals benoemd bij bovenstaande reactie. 
Aanbevelingen samengevat: 
- (Dick) differentiatie van sporttarieven naar inkomen. 
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- (Martijn) verhogen inkomsten (bv OZB) beter dan bezuinigen. 
- (Dick) Bibliotheek onderbrengen in het nieuwe SPOC, en oude locaties afstoten. 
- (Martijn) Inkomsten genereren uit grondpositie, grond- / kavelverkoop. 
 
Ingebracht door: allen 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
- (Gehard) Bouwen voor meer vermogende doelgroep. 
- (Martijn) Meer spelen met de begroting, door nu te investeren in bv inbreiding locaties pluk je de 
vruchten in de toekomst. 
- (Martijn) Kosten jeugdzorg terugdringen met sport. 
- (Joost) Opnieuw invoeren van hondenbelasting. 
- (Dick) Met de Bibliotheek geld genereren, differentiatie in de tarieven voor mensen die dat op 
kunnen brengen. 
- (allen) Samenwerking zoeken, zowel onderling als met de gemeente om te kijken waar de winst 
zit voor allen. 
- besparen op grensoverschrijdende samenwerkingen (als vb de regio Zwolle), kosten baten 
analyse op los laten 
 
Ingebracht door: allen 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Reactie en conclusie Maartje: Breed (breder) kader. Om een aantrekkelijke woongemeente te 
worden zijn voorzieningen van essentieel belang. De Bieb is breder dan enkel boeken. De 
deelnemers dringen aan op samenwerking, zowel onderling als met de gemeente. Er gaat een 
preventieve werking uit van sport en voorzieningen. Ideeën die voorbij kwamen waren de 
kosten van grens overschrijdende samenwerkingen terug dringen, hondenbelasting, differentiatie 
(inkomens afhankelijk) van tarieven en de combinatie zoeken wat betreft huisvesting om zo de 
kosten hiervan te drukken. 
 
Aanvulling Maartje: de aanwezigen namen een constructieve houding aan, met name Dick 
Webbink en Martijn Endeman lieten weten dat ze niet alleen kijken naar wat de gemeente voor hen 
kan betekenen, maar ook wat zij kunnen betekenen voor de gemeente. Dus de aanbeveling is dat 
de gemeente kijkt wat de verenigingen/voorzieningen nog meer kunnen bieden aan diensten. 
 
Ingebracht door: 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: 
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Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist Lianne Arling 
Datum 19 mei 2021 
Thema/onderwerp Jouw Leefomgeving 
Gespreksleider Petra Koekkoek 

 
Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam organisatie 
Gerhard Jansen Stichting Zwembad De Welters 
Erna van der Ploeg 

 

Harriet Wubben 
 

Ton Stroeken (niet aanwezig) Kunst en Cultuur Olst-Wijhe 
Carla Leuring (niet aanwezig) Uthuus 
Bernard de Vries Uthuus 
Frederique Westera Stichting Bibliotheek Salland 

Henk Besten   
 
Schrijf hieronder de aanbevelingen / reacties/ conclusies van deze themasessie, zet erbij van wie de 
aanbeveling komt en zet er bij of het aan deze tafel (in deze themasessie) kan rekenen op draagvlak. 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Denk aan het sneeuwbaleffect. Vaak spelen binnen het sociaal domein verschillende 
problematieken bij dezelfde doelgroep. Veel van de problemen worden opgevangen in het 
voorveld. Zij zitten vaak in de haarvaten van de maatschappij. Zij vangen kwetsbare mensen op en 
begeleiden ze. Ze hebben hun netwerk en weten wanneer je waar moet zijn Als je dit nu afbreekt 
(wegbezuinigd) dan zijn de kosten op termijn veel hoger. Zowel financieel maar ook qua kracht van 
de mensen. En het is moeilijk om het weer terug te krijgen op hetzelfde niveau. Dat kost tijd. 
Kwetsbare mensen kennen deze wegen vaak niet en raken nog verder in de problemen. 
 
Maar let ook op de stapeling van de bezuinigingen. Haal je het Taalpunt weg dan heeft effect op de 
bibliotheek en direct gevolgen voor het aantal laaggeletterden. Dit heeft dan weer effect op de 
achterstand die deze kwetsbare groep toch al heeft doordat ze informatie niet goed begrijpen etc. 
In Olst-Wijhe is 17% van de inwoners laaggeletterd. Dat is een hoog percentage vergeleken met 
het landelijk gemiddelde. 
Te veel bezuinigen op de bibliotheek betekent dat de bibliotheek niet meer kan voldoen aan het 
wettelijk kader en worden zij uitgesloten van het landelijk netwerk. Dit betekent dat dienstverlening 
erg wordt beperkt wat erg nadelig is voor de leden. 
 
Alternatieven: 
Samenwerking in het voorveld gebeurt al wel maar zou wellicht nog beter kunnen.  
 
Samenwerking in de regio gebeurt al bv op scholen. Hierdoor kunnen zij professionals inzetten en 
goede kwaliteit leveren. 
  
Ingebracht door: Frederique Westera 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 
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Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
De gemeente wil groeien met ongeveer 1200 extra woningen. Waarschijnlijk gekocht door 
gezinnen met jonge kinderen. Om zich hier te vestigen zijn goede voorzieningen belangrijk. We 
moeten een aantrekkelijke woongemeente zijn. Belangrijk is dan het behoud van o.a de 
bibliotheek, het zwembad en tennisbanen etc. Als je gaat bezuinigen moet je deze voorzieningen 
niet kapotmaken want dan komen ze niet meer terug.  
Kijk goed naar wat de mensen graag willen en sluit daarbij aan. Bijvoorbeeld seniorenwoning met 
klein stukje grond. En zorg voor doorstroming. 
 
Pas op met waar je snijdt, zorg dat je niet op het bot komt want dan kun je ook echt niet veel meer. 
Hou de stip op de horizon, waar wil je naartoe in de toekomst. Als je wlt bezuinigen doen het dan 
niet op die voorzieningen wat het wonen zo aantrekkelijk maakt. 
 
Alternarief 
Bijvoorbeeld de bibliotheek in het nieuwe scholencluster vestigen.  
 
Ingebracht door: Gerhard Jansen, stucgtubg Zwembad De Welters 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Pas op met bezuinigen op onderhoud in de groenvoorziening. Niet alleen voor de aantrekkelijkheid 
van de gemeente maar ook voor de mensen die er werken. Het zijn vaak niet de bestbetaalde 
banen, en/ of statushouders.  
Geen goed onderhoud op het groen ziet er minder mooi en dat werkt door in het woongenot. 
 
Alteratieven. 
Preventie doe ze allemaal dan zijn we zo klaar 
Zorg voor inkomsten door: 
De toeristenbelasting te verhogen hoger.  
De OZB te verhogen. Als we daarmee de voorzieningen redden dan is dat heel goed. En doe maar 
de grootste variant dus niet 5% maar 10%. 
 
Ga op zoek naar waar meer opbrengsten kunnen genereren.  
Aanvulling hierop: 
Veel vrijwilligersverenigingen vragen na bij bewoners wat zij graag willen. Bijvoorbeeld de 
activiteiten in het kader van 75-jaar vrijheid vorig jaar. Deze vrijwilligers hebben veel extern geld 
aangevraagd bij andere partijen. Hierdoor hebben ze grotere budgetten waarmee ze leuke 
activiteiten kunnen organiseren. Als je deze vrijwilligersorganisaties wegbezuinigt wordt dit ook veel 
minder. 
 
Ingebracht door: Hariët Wubben 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Leges verhogen betekenen meer kosten voor ons. Wij zijn vrijwilligers en hierdoor wordt het steeds 
lastiger. Ook het krijgen van vrijwilligers is steeds lastiger. Als je ze eenmaal kwijt bent krijg je ze 
niet meer terug. Proberen zo mogelijk samen te werken.  
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Door te bezuinigen op het subsidiebeleid kan er minder en soberder worden georganiseerd. 
Als de gemeente bijvoorbeeld 5 mei activiteiten zelf gaat organiseren dan is dat veel duurder. 
 
Chronisch tekort aan vrijwilligers. We werken al zo veel mogelijk samen. Met een verhoging van de 
kosten voor de leges wordt het steeds moeilijker. 
 
Alternatieven 
Meer samenwerken met andere gemeenten (?) 
 
Ingebracht door: Henk Besten van Verenigd Comité Wijhe. 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Idee: 
De OZB inkomensafhankelijk maken. Dan klopt het maar niet helemaal juridisch (is helemaal niet 
zeker of het wel of niet kan) maar het is wel eerlijker. 
 
Vanuit de gemeente is soms contact met wel vier of vijf beleidsmedewerker. Kan dat niet centraal 
met een iemand. Het verhaal moet op deze manier op meerdere plekken worden verteld. Er is 
geen coördinatie. 
 
Ingebracht door: Frederique Westera en Bernhard de Vries 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: 
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3 Thema: Ondersteuning bij werk-inkomen-zorg 

Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist Saskia Postel 
Datum 17 mei 2021 
Thema/onderwerp WIZ 
Gespreksleider Frank Schumacher 

 
Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam organisatie 
Edwin Inwoner 
Harriet Wubben Inwoner 
Jetze Dam Bibliotheek Salland/ Taalpunt 
Lori van Egmond Stichting Vriendendiensten 
Ina Duursema Huurdersvereniging Salland 

 
Schrijf hieronder de aanbevelingen / reacties/ conclusies van deze themasessie, zet erbij van wie de 
aanbeveling komt en zet er bij of het aan deze tafel (in deze themasessie) kan rekenen op draagvlak. 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Zorgen over scenario groeigemeente, hoe behouden we het dorpskarakter en blijven we een dorp  
waar het goed toeven is. In de voorstellen staat dat gemeente nog meer dan nu een faciliterende 
rol krijgt, hierdoor zijn er zorgen over het dorpse karakter per woonkern. ‘Als je alles aan de markt 
overlaat hoe houd je je dan dorpse karakter.’’ Gevoel van kleinschaligheid zit niet in 
inwoneraantal/hoeveelheid woningen maar hoe we dorpsgenoten zijn en hoe we met elkaar 
communiceren. Sociale cohesie en sociale kwaliteit. 
 
Uitdaging: opereren vanuit de gemeente op bescheiden manier, maar tegelijkertijd wel een 
eigenzinnige gemeente worden/zijn. Dan zijn er toch initiatieven nodig vanuit de gemeente, ga met 
dorpskernen in gesprek over wat er nodig is om de eigenheid te bewaren. 
 
Ingebracht door: Ina Duursema 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
Aanbeveling / reactie / conclusie 
Er komen woningen bij, maar hoe zit het met starterswoningen voor jongeren? Ipv villa’s etc.  
Woz is een mooie inkomstenbron maar grote/dure woningen trekt ook bepaald soort publiek van 
buiten de gemeente aan, binnen de gemeente is er zorg dat er (jonge) mensen weggaan. 
 
Wat voor huizen worden er gebouwd, waar komen ze (er zijn geen bouwlocaties?) en voor wie.  
Moet OW de problemen van Zwolle en Deventer oplossen, of zorgen we ervoor dat mensen uit OW 
kunnen blijven, slaagkans op een woning nu is minder dan 15%.  
 
Ingebracht door: Edwin 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
Aanbeveling / reactie / conclusie 
OW is weinig bereid om te investeren in onafhankelijke clientondersteuning (verplichte taak om dit 
kosteloos aan te bieden). Terwijl andere omliggende gemeenten dit wel doen. Goede 
onafhankelijke clientondersteuning kan ervoor zorgen dat de zorg sneller op de juiste plek komt of 
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dat geïndiceerde hulp niet meer nodig is. Clientondersteuners kijken naar wat iemand wel kan en 
gaan iemands netwerk vergroten/lotgenotencontact aanbieden om hospitalisering te voorkomen.  
Inwoners (volwassenen en jeugd) OW doen groot beroep op poh-ggz, huisarts en specialistische 
ggz. Omdat te weinig wordt geïnvesteerd in onafhankelijke clientondersteuning..  
 
Ingebracht door: Lori van Egmond 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja zie volgende punt 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Verschillende maatregelen die in het stuk worden genoemd zijn eerst een investering wat later 
opbrengsten gaat geven, dit is sympathiek.  
 
Van bezuinigen krijg je geen energie van investeren in bijvoorbeeld preventie zoals onafhankelijke 
clientondersteuning zoals hierboven genoemd wel. 
 
Preventie is belangrijk en levert uiteindelijk geld op. Hierdoor ook zorgen over de mogelijke 
bezuinigingen op re-integratiebudget, logopedisch onderzoek en het versoberen van het 
minimabeleid. Op termijn zorgt dit juist voor meer hulpvragen en gaat het meer kosten.  
 
Ingebracht door: Harriet Wubben 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Hoe word je een aantrekkelijke woongemeente? Berenschot onderzoek: enige wat je als gemeente 
kunt doen is invloed uitoefenen op vestigingsfactoren (ligging, spoor, horeca etc) op deze factoren 
heb je niet veel invloed. Een van de weinige vestigingsfactoren waar een gemeente wel direct 
invloed op heeft is cultuur.  
 
Bibliotheek is betrokken bij Taalpunt, een vrijwilligersorganisatie van 80 vrijwilligers die mensen 
helpen bij leren lezen en schrijven,. Taalpunt heeft een krap budget. Gemeente draagt 20.000 euro 
bij, hier is al bezuiniging gepland van 5000 euro en er is nu een voorstel om nogmaals 5000 euro te 
bezuinigen. Zorg of Taalpunt dan wel het taalpunt kan blijven bemensen. 
 
Daarnaast levert het op de totale taakstelling maar heel weinig op. Oproep: ontzie het Taalpunt. 
 
Kies Gericht ipv alles een beetje 
 
Ingebracht door: Jetze Dam 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Waar kunnen we wel op bezuinigen ipv waar niet op. Wat is alternatief?  
 

- Nog meer samenwerken met andere gemeentes 
- Huisvesting van gemeente, deel van het gemeentehuis als appartementen verbouwen 
- Bedrijfsvoering van gemeente bekijken, kan het efficiënter en effectiever 
- Kijken naar de uren van de wethouders  
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- Toeristenbelasting fors omhoog. Verhogen kosten huur camperplaatsen Campers staan 
hier omdat OW een van de goedkoopste plaatsen heeft.  

- Bezuinigen door strikter indicaties te stellen, toename op huishoudelijke hulp hoe komt dat 
en kan het niet strikter? Tegengeluid is: strikter en nog strakker regelingen hanteren ligt 
juist nu heel gevoelig.  

 
Ingebracht door: Iedereen 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
 

Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist Michel Bruggeman 
Datum 17-05-2021 
Thema/onderwerp Ondersteuning bij Werk, inkomen en zorg 
Gespreksleider Jolande Olthof 

 
 

Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam organisatie 
De heer Swart Inwoner 
Mevrouw Diderich Evenmens Olst-Wijhe 
Mevrouw Ruiter Taalpunt Olst-Wijhe 
De heer Van den Esker RIBW Overijssel 
  
Afwezig mevrouw Servaes, de heer De Wit en 
de heer Greeven 

 

 
Schrijf hieronder de aanbevelingen / reacties/ conclusies van deze themasessie, zet erbij van wie de 
aanbeveling komt en zet er bij of het aan deze tafel (in deze themasessie) kan rekenen op draagvlak. 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Opkomen voor het belang van (o.a. financieel) kwetsbare inwoners  
Hierbij is het onder andere van belang dat er voldoende wordt ingezet op preventie en dat het 
voorliggende veld laagdrempelig en goed bereikbaar is. Preventie in de vorm van voorliggende 
voorzieningen voorkomt vaak het inzetten van zwaardere en duurdere zorg omdat mensen eerder 
worden geholpen. 
 
Bij de bezuinigingen moeten de meest kwetsbare inwoners op het gebied van financiën, zorg en 
ondersteuning zoveel mogelijk worden ontzien. De deelnemers willen namens deze doelgroep hun 
stem laten horen, omdat degene om wie het gaat zichzelf waarschijnlijk niet zo zullen laten horen. 
 
Ingebracht door: alle deelnemers 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja bij allen 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Mantelzorgers inclusief vrijwilligers: niet bezuinigen op ondersteuning want dat is het kind 
met het badwater weggooien  
Door te bezuinigen op de ondersteuning van mantelzorgers en vrijwilligers zullen uiteindelijk de 
formele zorgkosten alleen maar toenemen. Door juist meer in te zetten op de samenwerking tussen 
de informele en de formele zorg (o.a. door het meer inzetten van het netwerk en groepszorg te 
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bieden) zou je zorgkosten kunnen besparen, maar dan moet je dus niet gaan bezuinigen op de 
ondersteuning van mantelzorgers en vrijwilligers. 
 
In het verlengde hiervan wordt aangegeven dat er wel gekeken kan worden naar de hoogte van de 
waardering van de mantelzorgers maar dat er wel waardering moet blijven. Enerzijds voor de 
mantelzorgers zelf en anderzijds omdat ze daardoor vroegtijdig in beeld komen bij Evenmens en ze 
dus tijdig ondersteund kunnen worden. 
 
Ingebracht door: mevrouw Diderich en de heer Van den Esker 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja bij allen 

 
Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Blijven investeren in het netwerk  
Een goede relatie tussen samenwerkingspartijen zoals Ut hus, Taalpunt, gemeente en Evenmens 
is van groot belang om goede resultaten met elkaar te halen. Onder andere door signalen naar 
andere partijen door te geven en daardoor snel te kunnen schakelen. En nu gaat dat goed in Olst-
Wijhe, maar het is wel van belang dat je blijft investeren in dit netwerk. 
 
Ingebracht door: Diane Ruiter 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja bij allen 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Alternatieven bezuinigingen 
Er moet zo min mogelijk bezuinigd worden op de meest kwetsbare inwoners (op het gebied van 
zorg, ondersteuning en financiën) en als alternatief kan er dan beter bezuinigd worden op: 
-grijs (o.a. wegen) en groen 
-maatschappelijk vastgoed (liever investeren in mensen dan stenen)  
-verhoging van de OZB (ik betaal liever wat extra als daarmee de voorzieningen voor kwetsbare 
inwoners intact kunnen blijven) 
 
Ingebracht door: de heer Swart 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: niet gecheckt 
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Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist Sanne Minke 
Datum 18-05-2021 
Thema/onderwerp Ondersteuning bij werk-inkomen-zorg 
Gespreksleider Hans Kamphuis 

 
 

Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam organisatie 
Bas van Rossen  
Mathilde Hollegien (afwezig)  
Lianne Mulder Evenmens 
Cor Blanken (afwezig)  
Yvonne van de Heijden Wijz en de Kern (BWV) 
Frank Korsmit  
Sannie Groen Ygdrasil 

 
Schrijf hieronder de aanbevelingen / reacties/ conclusies van deze themasessie, zet erbij van wie de 
aanbeveling komt en zet er bij of het aan deze tafel (in deze themasessie) kan rekenen op draagvlak. 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Als eerste reactie op de bezuinigingsvoorstellen wordt opgemerkt dat het gaat om een kaasschaaf 
methode en dat de bedragen niet altijd realistisch overkomen. Een voorbeeld hiervan is nummer 
53, waar de berekening niet lijkt te kloppen. Hier gaat naar gekeken worden. 
 
Ten tweede wordt opgemerkt dat er veel gehaald kan worden uit het samenwerken met andere 
gemeenten. Een idee kan zijn om samen te gaan met de gemeente Raalte waardoor bezuinigen 
niet (of minder) aan de orde is. 
 
Ingebracht door: Bas van Rossen 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: 
 
Als reactie op het idee om samen te gaan met de gemeente Raalte wordt door één persoon op 
gereageerd. Samenwerking is altijd goed maar het lijkt wat te complex om deze gemeentes direct 
samen te voegen omdat er wellicht ook verschil in gedachtegang/visie van gemeentes kan zitten. 
Het is geen verkeerd idee maar er wordt ook opgemerkt dat er eerst binnen de eigen gemeente 
gekeken moet worden om het financiële probleem op te lossen. 
 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Als medewerker van Stichting Evenmens wordt benadrukt hoe belangrijk de informele zorg en 
mantelzorgondersteuning is voor de inwoners van Olst-Wijhe. Die ondersteuning is erg belangrijk 
omdat mantelzorgers van grote waarde zijn, ondanks de zware last die zij vaak dragen. Daarin is 
tevens aangegeven dat de uitwerkingen van corona nog niet geheel duidelijk zijn. Er wordt nu al 
gezien dat men veel verlies heeft geleden en onduidelijk is wat dit in de toekomst met het welzijn 
van mensen doet. Ook zien ze daarin een stijging van de jeugd ggz problematiek waar meer 
aandacht voor moet zijn. 
De waarde van de mantelzorgers is erg groot en het bespaard daarmee ook geld op reguliere 
(duurdere) zorg. Een stukje waardering en erkenning wordt ook geboden in de vorm van een 
mantelzorgcompliment. Daarmee komen ook de mantelzorgers in beeld die anders niet snel aan de 
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bel zouden trekken. Een idee is om te kijken naar de hoogte van het mantelzorgcompliment. Dit is 
nu 100 euro op jaarbasis.  
 
Er wordt in de praktijk al veel samengewerkt met andere zorgorganisaties en is Evenmens 
onderdeel van het breed welzijnsverband. Daarin wordt gezien dat een combinatie van bijvoorbeeld 
een vrijwilliger met jeugdhulp voor minder kosten zorgt en het voorkomt dat problematiek groter 
wordt. Dat bespaard kosten. 
 
Tot slot werd het idee op tafel gelegd om als gemeente in gesprek te gaan met het Rijk over betere 
besteding van het geld in de zorg. Bijvoorbeeld de ontschotting tussen Wmo en Wlz. Er zou vanuit 
de overheid meer geld aan de gemeentes beschikbaar moeten worden gesteld waardoor men juist 
langer thuis kan blijven wonen en geen gebruik hoeft te maken van de Wlz. Dat kost de 
samenleving namelijk ook veel geld.  
 
Ingebracht door: Lianne Mulder 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: 
 
Op het laatste idee, rondom de gelden van het Rijk richting de gemeente, wordt door meerdere 
aanwezigen beaamd dat dit een belangrijk (en bekend) onderdeel is. Voor verdere reacties was 
geen tijd meer vanwege de overgang naar het plenaire gedeelte.  
 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Als manager wij WijZ Welzijn (jongerenwerk) en de Kern (maatschappelijk werk) is het belang van 
preventief werken benadrukt. Er komt een veelheid aan problemen voorbij. Soms is het complex of 
soms wat enkelvoudiger waardoor er met een paar stappen mensen weer stevig op hun benen 
komen te staan. Daarmee worden grotere problemen voorkomen. Ook hier wordt het signaal 
herkend dat er meer problemen ontstaan onder de jongeren vanwege corona. Het jongerenwerk is 
van belang om hier bij te kunnen blijven ondersteunen en binnen de beschikbare mogelijkheden 
activiteiten aan te bieden.  
 
De reactie op de bezuinigingsvoorstellen is voornamelijk het pleidooi dat wanneer er meer 
bezuinigd wordt op voorliggende voorzieningen, de problemen van mensen groter zullen worden 
en dus ook duurdere zorg nodig is. Preventie is moeilijk te voorspellen, je weet niet wat er gaat 
gebeuren als het er niet is.  
 
Er wordt binnen het breed welzijnsverband veel samen gewerkt en de mensen op de juiste plek 
gezet. Er wordt naar elkaar verwijzen en de lijnen zijn kort. Samenwerking is uitermate belangrijk 
maar er kan nog meer in gebeuren om nog meer te kunnen doen voor de inwoners van Olst-Wijhe. 
Hoe meer er in het voorliggende veld gedaan kan worden, hoe meer je bespaard op formele 
duurdere zorg. 
 
Ingebracht door: Yvonne van de Heijden 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: 

 
Er wordt door een aantal leden uit de groep ingegaan op het activiteiten aanbod voor de jongeren. 
Daarin lijkt het aanbod niet altijd goed aan te sluiten op jongeren, voornamelijk de hangjongeren. 
Hoe bereik je deze jongeren en hoe voorkom je dat ze buiten het beeld van de jongerenwerkers 
blijven. Er wordt beaamd dat er aanbod is maar dat dit meer zou mogen zijn. 
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Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Het idee wordt voorgesteld om een sociëteit (zoiets als wat vroeger was) terug te laten komen in 
Olst-Wijhe. Met als doel om ook als jongerenwerkers meer binding te krijgen met de jeugd en op 
een laagdrempelige manier contact met elkaar te kunnen maken. Dat zorgt voor een gezond 
leefklimaat. Het is belangrijk om hier juist op te stimuleren in plaats van op te bezuinigen.  
 
Als algemene reactie wordt aangegeven dat er goed gekeken moet worden hoe de plannen vorm 
gegeven gaan worden. Wat is het rendement (financieel) maar ook maatschappelijk. Dat is even zo 
belangrijk om de gemeente gezond te houden.  
 
Ingebracht door: Frank Korsmit 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: 
 
Als reactie op de sociëteit wordt non-verbaal instemmend geknikt. Aanvullend daarop wordt door 
Yvonne beaamd dat het aanbod wat weinig is voor heel Olst en Wijhe maar dat er niet meer uren 
beschikbaar zijn voor jongerenwerk.  
 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
In reactie op de bezuinigen komt in eerste instantie naar boven dat er al snel wordt bezuinigd op de 
zorg. Er wordt voor gepleit om niet de bezuinigen op de zorg maar juist te investeren in goede 
samenwerking en één regisseur. Of het nu gaat om thuiszorg, ambulante zorg, psychische zorg, 
het is belangrijk dat er één persoon de regie en het overzicht heeft. Dat scheelt tijd en ook kosten. 
Tevens wordt er nu ingezet op zo lang mogelijk thuis blijven wonen. Opnames worden niet snel 
meer gedaan en verzorgingshuizen zijn er niet meer. Zorg er dan juist voor dat er voldoende geld is 
om dit in de thuissituatie te kunnen bekostigen. 
 
Ook wordt het idee aangedragen om niet te veel bijeenkomsten te organiseren (bijvoorbeeld voor 
eenzame ouderen) maar juist te investeren in de hulpverlener die over de vloer komt. Liever dat 
daar meer tijd voor genomen kan worden. 
 
Daarnaast, vanuit eigen werkervaring, wordt gezien dat kleine zorgaanbieders amper het hoofd 
boven water kunnen houden. De tarieven van dagbesteding worden steeds lager waardoor het 
lastiger wordt om de zorg te kunnen blijven bieden. Het kan niet minder. 
 
Samenwerking is en blijft belangrijk. Het is vaak een zoektocht voor mensen om op de juiste plek te 
komen en dat kost veel tijd. Alle organisaties moeten elkaar beter kennen. 
 
Tot slot is de persoonlijke reactie; laat mij maar iets meer betalen zodat er niet bezuinigd hoeft te 
worden op de zorg. 
 
Ingebracht door: Sannie Groen 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: 
 
Er wordt veel geknikt op het voorstel voor 1 regisseur die voor de cliënt aanspreekpunt is. Lijkt 
ideaal werken en sneller. 
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Er wordt nog een aanvulling gedaan over een persoonlijke ervaring rondom personeelswisseling 
binnen de gemeente. Dit betekent dat er vaak hetzelfde verhaal opnieuw verteld moet worden en 
de ervaring is dat niet alles goed is vastgelegd. Dit is inefficiënt en lijdt tot frustratie. Daarop wordt 
aangegeven dat de dossiers op orde moeten zijn en er aandacht moet zijn voor minder 
personeelswisselingen. Er moet goede grip zijn op de uitgaven die gedaan worden en moet dit niet 
ondoorzichtig worden door de wisselingen van personeel. 
 

 
 

Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist Henrike Reinders 
Datum 19 mei 2021 
Thema/onderwerp OWZ 
Gespreksleider Erna ter Haar 

 
 

Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam organisatie 
Anita Beenen Adviesraad samenleving Olst-Wijhe 
Jolande Scholten  Adviesraad samenleving Olst-Wijhe 
Bert ter Horst Inwoner 
Ralph Kronieger Dag en Doen! 

 
Schrijf hieronder de aanbevelingen / reacties/ conclusies van deze themasessie, zet erbij van wie de 
aanbeveling komt en zet er bij of het aan deze tafel (in deze themasessie) kan rekenen op draagvlak. 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Huishoudelijke hulp. 
Een andere normering betekent niet dat mensen minder hulp nodig hebben, wel dat ze minder hulp 
krijgen. Dit kan mogelijke consequenties hebben op andere zorg componenten. 
Mensen hebben huishoudelijke hulp echt nodig, anders zouden ze geen indicatie krijgen.  
Er is al fors bezuinigd op de huishoudelijke hulp, we komen terecht aan de onderkant van het 
plafond, grens is bereikt.  
 
 
Ingebracht door: Anita Beenen 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja. 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Gemeente Olst-Wijhe moet een prachtige gemeente blijven voor iedereen.  
De gemeente waar we graag willen wonen komt onder druk te staan, is onomkeerbaar. 
De onderlinge verbanden in de voorstellen zijn onvoldoende zichtbaar, er gaat zo veel kapot.  
We willen wel 1000 huizen bouwen maar willen mensen hier wonen als we geen voorzieningen 
meer hebben? Kiest men niet liever voor een woonplaats waar nog wel voorzieningen zijn?  
Mogelijk hebben nieuwe inwoners ook ondersteuning nodig.  
 
 
Ingebracht door: Ralph Kronieger 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 
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Aanbeveling / reactie / conclusie 
Bezuinigen op maatschappelijke organisaties  
Dit heeft meer consequenties dan nu is aangegeven.  
Zo heeft het uitkleden van de voorzieningen consequenties voor het Holstohus. 
Als zij omvallen krijgen we deze voorziening nooit meer terug.  
De samenleving drijft op maatschappelijke organisaties.  
Bij maatschappelijke organisaties werken ook mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt, deze 
lopen dan risico weer terug te vallen in de uitkering.  
 
Ingebracht door: Ralph Kronieger 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Entreegelden vragen voor infocentrum Den Nul (€ 1,-) 
Infocentrum den Nul heeft een uitstraling naar de regio en verder. Jaarlijks 44.000 bezoekers waar 
60 vrijwilligers werken. Vanwege Corona laatste jaren niet actief geweest, een aantal overwegen te 
stoppen. Dit baart zorgen. 
Door entreegelden te vragen, opbrengst € 44.000 (levert meer op dan de bezuiniging) kan 
infocentrum door en ook activiteiten uitbouwen.  
 
Ingebracht door Ralph Kronieger 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Meer inkomsten genereren, onder andere door (creatieve) inzet van de Coronagelden. 
Hier wordt het voorbeeld uit Kampen aangehaald, Daar worden Corona gelden gebruikt om de 
problemen in het maatschappelijk domein op te lossen. 
 
Ingebracht door: Ralph Kronieger 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Niet bezuinigen op Dag en Doen! 
Vanwege de Corona zijn de activiteiten op een laag pitje geweest. Wel wordt nu hierop bezuinigt. 
Kans geven zich door te ontwikkelen. Dag enDoen! wil gaan samenwerken met ABC de Cirkel om 
zo meer mensen (ook met afstand tot de arbeidsmarkt) te betrekken.  
Hierover is een brief gezonden aan de gemeenteraad.  
 
Ingebracht door: Ralph Kronieger 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Niet bezuinigen op de IJsselberichten in de Reklamix.  
Deze pagina heeft een bereik van 80% en vooral ook ouderen. 
Dit zou wel goedkoper kunnen, bijvoorbeeld door de lay-out over te laten aan de Reklamix, scheelt 
€10.000,- 
 



 

pagina 29 van 43  Gespreksverslagen Raad - Samenleving  

NB hier is wel aangetekend dat juist ook digitale informatie van belang is om mee te kunnen doen. 
Denk bijvoorbeeld aan blinden en slechtzienden.  
 
Ingebracht door: Ralph Kronieger 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Niet bezuinigen op re-integratie 
Door te bezuinigen op re-integratie blijven inwoners langer afhankelijk van een uitkering met alle 
(negatieve) gevolgen van dien.  
 
Ingebracht door: Bert ter Horst 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Minimabeleid 
Er zijn grote zorgen over de gevolgen van bezuiniging op het minimabeleid. Het is beter om te 
voorkomen dat mensen in armoede en schulden terecht komen.  
Armoede veroorzaakt schaamte, het vermijden van zorg (i.v.m. kosten). De kinderen worden 
hiervan de dupe. Armoede brengt veel stress met zich mee, over de gevolgen van stress zijn 
verschillende studies gedaan. Zo gaat onder andere het IQ naar beneden met als gevolg dat men 
“verkeerde” beslissingen neemt.  
 
Ingebracht door: Jolande Scholten 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
Opmerking: 
Vanwege technische problemen kon Jolande Scholten niet deelnemen aan het gesprek, wel via  
de chat. Zij zal nog een reactie sturen via de e-mail en eventueel bellen met Erna ter Haar.  
Deze e-mail zal de ondersteuner doorsturen, ook aan de deelnemers van het gesprek  
op 19-5-2021. *) 
 
*) De bijdrage van mevrouw Scholten is apart bijgevoegd 
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4 Thema: Jouw Samenleving 

Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist Derk van Dijken 
Datum 17-05-2021 
Thema/onderwerp Jouw Samenleving 
Gespreksleider Martijn Jumelet 

 
Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam organisatie 
Ali Voskuil Vml schooldirecteur/raadslid 
Mathilda Groenveld JP vd Bent stichting 
Jan en Henny van der Steeg Olst 
Henk Temmink Wijhe 

 
Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Maatregel: verminderen inzet VVE 
Cruciaal om voor deze leeftijdsgroep te investeren in taalonderwijs. Achterstanden zijn 
niet/nauwelijks meer in te lopen. Onderwijs is belangrijkste pijler van onze samenleving. Niet 
fatsoenlijk om op dit onderdeel te bezuinigen. 
 
Mathilda voegt toe dat het gekwalificeerd personeel juist voor deze doelgroep ook van belang is. Is 
niet op te vangen met alleen vrijwilligers. 
 
Ingebracht door: Ali Voskuil, Henk Temmink 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Maatregel: bezuinigingen op bibliotheek Wijhe 
Aanvullend op inbreng t.a.v. bibliotheek Olst: is huisvesting in gemeentehuis een optie? Ligging is 
gunstig > nabij medisch centrum en er is ruimte in het relatief grote pand. Wordt als passende 
voorziening gezien om te huisvesten in een gemeentehuis. 
 
De bibliotheek wordt als een belangrijke voorziening gezien voor onze gemeente. Het maakt ons 
aantrekkelijk als woongemeente (focus). 
 
Ingebracht door: Henk Temmink 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja. 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Maatregel: bezuinigen op bibliotheek Olst  
De Bibliotheek heeft naast uitlenen van boeken vooral  een sociale functie. De bieb zorgt voor tal 
van activiteiten en voorzieningen waar inbrengers dankbaar gebruik van maken. Verdwijnen van de 
bieb wordt als groot gemis gezien, secundair ook als huurder en gebruiker van het Holstohus.  
 
Ingebracht door: Henk en Jenny van der Steeg 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 
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Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Maatregel: bezuinigen op loketfunctie in Holstohus 
De loketfunctie is van belang voor het Hosltohus en wordt door inbrengers zeer gewaardeerd. 
Verdwijnen van deze functie voor Olst zou een groot gemis zijn. Als alternatief zijn minder 
frequente openingstijden van het loket in Olst een mogelijke optie. Kern is dat de functie voor Olst 
beschikbaar moet blijven. 
In algemene zin wordt het Holstohus hoog gewaardeerd. Een belangrijke functie voor Olst, zeker in 
het licht van de gemeentelijke focus als woongemeente 
 
Ingebracht door: Jan en Henny van der Steeg 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Maatregel: bezuinigen op zwembad 
Van groot belang voor dorp Wijhe. Ook voor gezinnen met kleinere beurs is dit een mooie en 
gezonde vrijetijdsbesteding. Fitheid voor ouderen wordt ook als een belangrijk aspect genoemd. 
Dient dus meerdere doelen. 
Er worden geen alternatieven ingebracht. 
 
Ingebracht door: Ali Voskuil 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Maatregel: Bezuinigen op Infocentrum IJssel Den Nul 
De subsidie van de gemeente is nodig voor de exploitatie van het infocentrum en is niet op te 
vangen door de betrokken partijen. De bestaande financiële ondersteuning is noodzakelijk. Er staat 
inmiddels een goede samenwerking tussen betrokken partijen en de bezoekersaantallen nemen 
nog altijd toe. De impact van de voorgestelde maatregel is groot, het bestaansrecht komt ermee in 
gevaar. 
 
Uiteraard denken de partijen zelf ook na over aanvullende inkomsten en staan hier ook open voor. 
Zo is nagedacht over vragen van entreegeld van bezoekers en andere vormen van inkomsten. Aan 
tafel wordt nog geopperd om vriend te kunnen worden van het infocentrum; ook hier is al over 
nagedacht en dit lijkt goed voorstelbaar. Overige suggesties die genoemd zijn: meer reclame 
maken voor huren van ruimtes en (betaalde) activiteiten en onderzoeken van financiële 
ondersteuning vanuit de provincie. Dit vanuit de gedachte dat het infocentrum ook van provinciaal 
belang is. Toegevoegd wordt nog dat vooral behoefte is aan structurele financiële inkomsten (doel: 
exploitatie), de bestaande subsidie voorziet hierin. 
 
Ingebracht door: Mathilda Groenveld 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 
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Losse opmerkingen/suggesties, niet gekoppeld aan een concrete bezuinigingsmaatregel: 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Als rode draad en/of afwegingscriterium in de heroverwegingsoperatie zou moeten worden  
gehanteerd: ‘gelijke kansen voor iedereen, geen grotere kloof tussen arm en rijk’ 
 
Ingebracht door: Henk Temmink, Ali Voskuil 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Eens met de voorgestelde focus op wonen. Dit betekent dat dit de focus zou moeten zijn bij de 
bezuinigingen: niet bezuinigen op zaken die bijdragen aan een aantrekkelijke woongemeente. 
 
Ingebracht door: Henk Temmink 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Er is waardering voor de wijze waarop de gemeente(raad) deze bezuinigingsoperatie aanpakt. 
 
Ingebracht door: allen 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
 

Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist Marit Maglio - Rijke 
Datum 17-05-2021 
Thema/onderwerp Jouw Samenleving  
Gespreksleider Ferdi Hummelink  

 
 

Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam organisatie 
Wim Oosterink Historische Vereniging Wijhe  
Elke Kunen Inwoner 
Agnes Roessink  Inwoner 
René Kral  Stichting Vrienden Wijhese Bieb + inwoner 

 
Roderick Dijk  Inwoner 
Afwezig Ton Stroucken   

 
Schrijf hieronder de aanbevelingen / reacties/ conclusies van deze themasessie, zet erbij van wie de 
aanbeveling komt en zet er bij of het aan deze tafel (in deze themasessie) kan rekenen op draagvlak. 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Algemeen: Laat cultuur in de centra van de dorpen en houd cultuur bereikbaar in de kernen. Dit 
dient de leefbaarheid. 
Ingebracht door: Wim Oosterink 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: 
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Aanbeveling / reactie / conclusie 
Monumenten: Kwaliteit historische monumenten gaat achteruit als je erop bezuinigd. Wees zuinig 
op je monumenten en ga onderzoeken wat wel en niet verantwoordt is. Maak een meerjarenplan.  
Betrek ook het dorp erbij/ de inwoners, kunnen zij helpen met onderhoud? Bekijk ook naar 
subsidiemogelijkheden van andere overheden. 
 
Ingebracht door: Wim Oosterink – Historische Vereniging Wijhe  
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Elke Kunen  

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Leefbaarheid/ aanjaagsubsidie: Het is belang voor de sociale cohesie. Dit doet zoveel goed voor 
ontmoeting en woongenot. Kleine impuls en kleine ondersteuning met vaak groter meerwaarde.  
Vaak ook cofinanciering van andere partijen in de samenleving. Kortom, als deze middelen 
wegvallen worden ook andere beschikbare middelen van andere partijen niet ingezet.  
Ingebracht door: algemeen 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Elke Kunen, Wim Oosterink, Roderick  

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Onderhouden leefomgeving:  Laat inwoners meer ondersteunend zijn in heto nderhouden 
leefomgeving. Dus laat inwoners meer laten participeren om hun eigen leefomgeving te 
onderhouden. Anderzijds betekent dit ook wat voor de ondernemers in Olst-Wijhe. Zetten we nu 
onze groenvoorziening bijvoorbeeld deels weg bij lokale ondernemers? Anderzijds is het ook goed 
dat door de sociale werkvoorziening gedaan wordt, dit moet ook behouden blijven.  
 
Woeste Willem is een project van de gemeente (projectbudget 100.000 euro) maar laat inwoners 
het zelf doen en creëren. Dit kan ook een besparing opleveren. Waarom dergelijke projecten naar 
de gemeente toetrekken?  
Ingebracht door: Roderick Dijk  
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Elke Kunen  

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Combinatie Functionaris Sport en Cultuur:  Veel geld/subsidie van de Rijksoverheid.  Door 
hierop te bezuinigen verliezen we geld van Rijksoverheid en de bezuiniging hierop zijn maar 
minimaal. Bovendien is het inzet op sport en cultuur preventief en door de aanwezigen worden 
deze thema's als goed georganiseerd ervaren in Olst – Wijhe.   
 
Focus basisscholen ligt steeds meer op zorg.  Als je de midden categorie/ groep (dus logopedie en 
cultuur) weghaalt dan heb je op een gegeven moment meer zorg nodig. Meer zorg betekent ook 
dat er meer gemeentelijke middelen ingezet moeten worden.  Let dus op de welzijnscomponent en 
houdt de functionarissen. Deze zorgen voor belangrijke sociale component, ook voor doelgroepen 
die kwetsbaar zijn.  
Ingebracht door: Roderick Dijk 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Elke Kunen, Agnes Ropesink  

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Alternatief met de pet rond:  
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Misschien wat meer middelen van inwoners verkrijgen. Ga met de pet rond en zeg dat wat je doet 
of waar je het aan besteed. Dan moet dit ook heel zichtbaar zijn. Dus niet in belastingen van de 
gemeenten. Maar laat zien waar je het voor doet (dus welke voorzieningen).  
Om alles te kunnen behouden: liever behouden dan dat er dingen verdwijnen.  
 
Ingebracht door: Elke Kunen  
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Elke Kunen, Wim Oosterink, Roderick Dijk  

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Speeltoestellen/ voorziening: kinderen ontmoeten elkaar bij speeltoestellen en bij 
speelvoorzieningen. Ook nu er 1 schoolgebouw (cluster) komt in de kernen Olst – Wijhe is het 
behoudt van speelplekken op diverse plekken in de gemeente van belang. Als de schoolpleinen en 
de speelvoorzieningen verdwijnen dan is er nog maar weinig vetier voor de jeugd in diverse 
leeftijdscategorieën.  Jongeren ontmoeten elkaar bij sppeelvoorzieningen. De jonge gezinnen 
zullen dan ook niet meer kiezen voor de relatief oudere wijken in de dorpen en de vraag is dan ook 
wat het doet met de leefbaarheid in de oudere wijken. Het scholencluster in Wijhe ligt dichtbij de 
nieuwbouw en dat zal misschien er aan bijdragen dat daar nieuwe gezinnen zich vestigen.  
 
Kijk ook naar gemeentehuis en de leegstand daar. Is daarin iets mogelijk qua scholencluster?  
 
Kijkende naar clustervorming qua scholen is dit misschien niet altijd geschikt voor alle kinderen. 
Houdt daar rekening mee.  
 
Ingebracht door: Agnes Roesink  
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Elke Kunen , Roderick Dijk 

 
 

Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist John Voppen 
Datum 18 mei 2021 
Thema/onderwerp Jouw samenleving 
Gespreksleider Jarco van der Stege 

 
 

Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam organisatie 
  
Ans Mensink Olster Erfgoed 
Sabine Tielenius Kruythoff Bibliotheek Salland 
Leon Ripperda  Infocentrum IJssel Den Nul 
Ralph Kronieger Dag en Doen 

 
Schrijf hieronder de aanbevelingen / reacties/ conclusies van deze themasessie, zet erbij van wie de 
aanbeveling komt en zet er bij of het aan deze tafel (in deze themasessie) kan rekenen op draagvlak. 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Onderwerp: vroegschoolse educatie.  
Bibliotheek krijgt reguliere budgetsubsidie. Voorstel ligt al om daar op te bezuinigen en daarnaast is 
de verwachting dan per 2023 ook de tijdelijke financiële middelen worden gestopt (bijvoorbeeld 
onderwijs achterstandsgelden). Bij elkaar gaat het dan om ongeveer € 150.000. Het is dus in 
praktijk veel meer dan het bedrag van € 10.000,- die in maatregel 27 wordt genoemd.   
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Voor taalontwikkeling van jonge kinderen zijn juist de eerste 1000 dagen van groot belang. 
Consequentie van bezuiniging hierop is dat de samenwerking met basisscholen moet stoppen en 
dat daarmee die kinderen niet meer bereikt worden. Er is nu een topbibliotheek met een 
totaalpakket door samenwerking met het onderwijs. Belangrijk onderdeel van samenwerking raken 
we dan kwijt. In verleden ook al bezuinigd. Nog meer schrappen is haast niet mogelijk. We zitten al 
bijna op minimum en gaan dan zeker op kwaliteit inleveren. Taal ligt aan de basis van veel zaken  
Niet alleen voor jeugd ook voor volwassenen. De bibliotheek is een verbindende factor tussen 
mensen en organisaties. Meerdere doelgroepen worden hierdoor bediend en meerdere doelen 
worden bereikt. En dat breken we anders af. Ook nieuwe inwoners moeten straks goede 
voorzieningen hebben en dit is één van de sociale bouwstenen. Je krijgt de voorziening anders niet 
meer terug. De rode A die bij maatregel 27 staat is daarom terecht. 
 
Ingebracht door: Sabine 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja (geen stemming geweest) 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Het Infocentrum IJssel Den Nul  is 10 jaar geleden ontstaan en aantal vrijwilligersorganisaties 
hebben de handen in een geslagen en werken al jaren goed samen. Subsidie is elk jaar hetzelfde 
geweest. Het infocentrum levert daarvoor een inspanningsverplichting en er gelden enkele 
prestatie afspraken. Er is een sterke verbinding met partijen/organisaties zoals de bibliotheek, Dag 
en Doen, met de scholen én een groot aantal vrijwilligersorganisaties. Zij faciliteren ook veel 
andere organisaties. Ook is er een regionale functie van het centrum. 
De maatschappelijke consequenties zoals benoemd in de bezuinigingsmaatregel worden wel 
onderkend. Als volledige subsidie van € 36.000 wegvalt dan is het ‘einde oefening’ en leidt dit tot 
sluiting van het infocentrum. Verder betekent dit dat ongeveer 50 tot 60 vrijwilligers die nu 7 dagen 
per week actief zijn hun vrijwilligerswerk moeten stoppen.  
 
Benadrukt wordt dat een aantal partijen met uiteenlopende belangen nu uitstekend samenwerken 
en hun uiterste best doen. Een totale bezuiniging is voor een aantal organisaties de nekslag. Het 
centrum heeft ook een regionale functie en vervult een verbindende factor. Het wegbezuinigen past 
ook niet in de nieuwe visie van de gemeente om een aantrekkelijke woongemeente te willen zijn 
met goede voorzieningen etc. Op die wijze kan je als gemeente die doelstelling niet waarmaken. 
Bij bezuiniging van 10% van het bedrag ligt het anders. Dan moet ook wel bekeken worden wat er 
dan wegvalt en wat er niet meer kan. Die consequenties zijn nog niet in beeld, maar zijn minder 
drastisch.  
Om zichzelf beter te kunnen bedruipen (en als alternatief) is een toegangsbedrag van € 1 per 
bezoeker wellicht een optie. Echter door Corona zijn er weinig bezoekers geweest. Vraag is of de 
bezoekersaantallen van 40.000 per jaar dan ook gegarandeerd zijn de komen de jaren? Juist door 
Corona is er nu meer tijd nodig om de bezoekersaantallen weer op (en uit) te kunnen bouwen.  
 
Ingebracht door: Ans en Leon 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja (geen stemming geweest) 
Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Dag en doen: wil mensen die dit nodig hebben wat bieden en bezuiniging komt op verkeerde 
moment na Corona. Om dit soort initiatieven vorm en inhoud te kunnen geven is er tijd en geld 
nodig. Ook hier willen we de  verbondenheid met andere partijen gebruiken. Nu zijn we getroffen 
door overmacht. Kunnen we als gemeente niet actiever op zoek naar financiële middelen en 
budgetten die juist door Corona beschikbaar zijn om de effecten van Corona te kunnen bestrijden? 
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Gemeente moet actief op zoek naar nieuwe gelden en deze inzetten voor sociaal maatschappelijk 
belangrijke zaken en om voorzieningen in stand te houden. 
 
 
 Ingebracht door: Ralph 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja (geen stemming geweest) 

 
 

Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist Ingrid Logtenberg 
Datum 19 mei 2021 
Thema/onderwerp Jouw samenleving 
Gespreksleider Miriam Zijp 

 
 

Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam organisatie 
Marijon Ohm  Belangengroep Beter Boskamp 

 
Tinie Hendriks Inwoonster van Middel en lid van de Raad van 

Toezicht van St Bibliotheek Salland 
  

Nico Drent St. Kinderboerderij Wijhe 
 

 
Schrijf hieronder de aanbevelingen / reacties/ conclusies van deze themasessie, zet erbij van wie de 
aanbeveling komt en zet er bij of het aan deze tafel (in deze themasessie) kan rekenen op draagvlak. 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Belangengroep Beter Boskamp is al langer bezig met nadenken over hoe de leefbaarheid in 
Boskamp behouden kan blijven, bijvoorbeeld nu de scholen weggaan maar ook de kerk dicht gaat. 
Hoe kunnen speelgelegenheden behouden blijven na vertrek van de scholen? Wat kan de 
gemeente daarin betekenen? Het gaat nu in een stroomversnelling omdat de scholen veel sneller 
weggaan en helemaal als ook bezuinigingsmaatregel 23 doorgaat. De burgemeester heeft eerder 
toegezegd om te kijken wat er gedaan kan worden om de speeltuinen te behouden, maar de 
Klimboom neemt de toestellen mee. Wie is er verantwoordelijk? BBB is in gesprek met de 
gemeente, maar krijgt het gevoel dat de grond onder de voeten vandaan verdwijnt.  
Marijon wil graag het volgende meegeven: blijf vooral met de belangengroepen in gesprek zodat je 
weet wat er in de buurtschappen speelt. Elke buurtschap heeft eigen kenmerken en zijn niet 
allemaal met elkaar te vergelijken.  
 
Ingebracht door: Marijon Ohm 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
De samenhang en stapeling rondom de dreigende bezuinigingen rondom de bibliotheek, het 
Taalpunt en VVE zijn niet goed in beeld gebracht in de heroverwegingsnotitie. Alleen losse 
maatregelen genoemd (o.a. maatregel 27, 34 en 29). De directeur van de bibliotheek heeft een 
inspraakbrief gestuurd naar de gemeenteraad waarin zij heeft verwoord wat het totale effect is voor 
de bibliotheek en haar dienstverlening.  
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Het heeft hele grote consequenties voor de inwoners. Bijvoorbeeld thema preventie: veel 
bezuinigingsmaatregelen in het sociaal domein en bij allerlei verenigingen. Als je dat allemaal bij 
elkaar optelt voor één persoon of gezin kan dat erg ingrijpend zijn. Tip: leest de notitie eens door 
de ogen van een bepaald type mens (bijvoorbeeld een statushouder) en bekijk met welke 
maatregelen zij allemaal van doen krijgen en welke voorzieningen onnodig hard geraakt worden. 
De stapeling is veel groter dan nu verwoord is en is onomkeerbaar, moet je dat willen? 
Woongemeente is prima, maar los daarvan moet je er als gemeente zijn voor de burgers en voor 
het welzijn van de burgers.  
 
Vanuit Raad van Toezicht is er begrip voor dat er iets moet gebeuren, maar kijk dan ook naar de 
toekomst. Als je wat afbreekt, dan slim nadenken over hoe je in de toekomst toch nog wat kan 
betekenen. Als bijvoorbeeld het uitleenpunt in Wijhe moet sluiten, probeer dan aan te sluiten bij de 
nieuwbouwschool in Wijhe zodat je daar een plek houdt voor voorzieningen van de bibliotheek.  
 
Ingebracht door: Tinie Hendriks 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Belangrijk dat de overheid zorg heeft voor kwetsbaren en mensen die niet goed voor zichzelf 
kunnen zorgen. Als je activiteiten (zoals bijvoorbeeld Internationale Vrouwendag) of voorzieningen 
gaat afbouwen, krijg je dat niet zomaar weer terug.  
 
Als je het hebt over een eigenzinnige woongemeente, dan zit daar ook in dat het een includerende 
gemeente is. Te maken met hele diverse mensen, van alternatief wonen, duurzaamheid tot allerlei 
minderbedeelde mensen. Met name inclusiviteit, een sociale gemeente zijn, is erg belangrijk.  
 
Ingebracht door: Tinie Hendriks 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
De Kinderboerderij in Wijhe (en Olst) krijgt een relatief klein bedrag aan subsidie (ongeveer 3.000 
euro). Als er jaarlijks 25% bezuinigd moet worden, is dat echt een groot bedrag voor hen. Eerder al 
fors moeten bezuinigen en door corona een verkoopactie moeten laten schieten….men is een keer 
uitgepraat in hoe creatief je kunt zijn om inkomsten te werven. Risico dat de animo onder 
vrijwilligers verdwijnt.  
 
Kinderboerderij Wijhe heeft een samenwerking met JP vd Bentstichting voor dagbesteding voor 3 
dagdelen in de week. De kinderboerderij stelt de werkplek om niet beschikbaar. Beide partijen zijn 
daar erg blij mee. Zou jammer zijn als deze vorm van dagbesteding wegvalt door stapeling van 
maatregelen.  
 
Ingebracht door: Nico Drent 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 
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Overige aanbevelingen / tips en vragen die aan de orde zijn gekomen 
 

• Zo snel mogelijk met woningbouw aan de gang. Vooral sociale woningbouw voor jongeren, 
veel vraag naar. Daar kan je geld mee verdienen.  
In de buurtdorpen is veel behoefte aan woningen voor starters (maar dan wel betaalbare 
starterswoningen) en 70 plussers die willen blijven.  

• De overheid maakt over het algemeen veel gebruik van externe inhuur. Kijk of daar ook 
wat te behalen valt.  

• Als bijvoorbeeld speeltuinen verdwijnen, zijn er dan mogelijkheden om het zelf op poten te 
zetten? Wie is dan verantwoordelijk? Zijn er subsidiemogelijkheden/fondsen? Als 
reactie/tip wordt de NUSO genoemd, een overkoepelende organisatie voor spelen waar 
ook geld te halen valt.  

• Sociaal beleid hoog in het vaandel, probeer voorzieningen zoals het minimabeleid, de 
kinderboerderij, het zwembad, de bibliotheek etc. in stand te houden. Wat weg is komt niet 
meer terug. De kaasschaaf kan misschien toegepast worden op onderdelen. 
Woongemeente betekent ook dat je voorzieningen moet hebben.  

• Bij maatregel 36 is niet duidelijk dat het om speciaal voortgezet onderwijs gaat, misschien 
goed om dat beter te omschrijven. 

• Is het mogelijk om bij de BNG een lening aan te gaan in plaats van deze maatregelen door 
te voeren? Plenair is door Gerald Grashof teruggekoppeld dat structurele uitgaven niet met 
leningen gefinancierd mogen worden en de provincie daar geen akkoord voor zal geven.  

• Is het mogelijk om voor de Wmo huishoudelijke hulp weer een inkomenstoets in te voeren? 
Er zijn mensen met een goed inkomen die betaalde huishoudelijke hulp krijgen. Gaat hier 
niet iets scheef? Miriam geeft aan dat de gemeente niet overal vrij voor kan kiezen om het 
anders te doen, maar de vraag is terecht of hier niet wat scheef is gegroeid.  

• Stel dat er nog meer incidentele middelen of structurele middelen komen, wat betekent dat 
dan voor het proces? Miriam geeft aan dat we op dit moment alleen weten dat er 
incidenteel geld komt en dat niet structureel ingezet mag worden. Voor deze 
bezuinigingsopgave hebben we daar niks aan. We moeten nu de begroting voor vier jaar 
sluitend krijgen. Stel dat er de komende jaren wel structurele middelen bij komen, dan is 
het aan de nieuwe raad om daarover te beslissen en of genomen bezuinigingsmaatregelen 
eventueel teruggedraaid kunnen worden. 
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5 Thema: Inkomsten van de gemeente 

Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist Anke Mensen 
Datum 17 mei 2021 
Thema/onderwerp Inkomsten van de gemeente 
Gespreksleider Ron de Wit 

 
Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam organisatie 
Ernst Siemann inwoner 
Niek Slinkman inwoner 
Gosse Jongstra inwoner 
E.M. Röben inwoner 
Evert van der Wal inwoner 
Wilma Rooijendijk inwoner 

 
Schrijf hieronder de aanbevelingen / reacties/ conclusies van deze themasessie, zet erbij van wie de 
aanbeveling komt en zet er bij of het aan deze tafel (in deze themasessie) kan rekenen op draagvlak. 
 

Aanbeveling: 
 
Waarom word je als gemeente geen energieleverancier door het verhuren van daken of grond voor 
het leggen van zonnepanelen en hiervoor een aandeel vragen in de opbrengst. Dit zou ook 
mogelijk kunnen met energie uit het water van de IJssel. Op de zonnepanelen kan ook mogelijk 
precariobelasting worden geheven. De wet biedt deze mogelijkheid.  
 
Ingebracht door: E.M. Röben 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
 

Aanbeveling: 
Voorgesteld wordt om samen te gaan met een andere gemeente, bijvoorbeeld Raalte. Levert 
efficiënter werken op. Ambtenaren besparen. De vraag is of dit (op korte termijn) besparingen 
oplevert? Niet meer te maken met opschalingskorting. 
 
Ingebracht door: Niek Slinkman 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Digitalisering gemeentelijke producten, bijvoorbeeld paspoort/rijbewijs. Minder bezetting op kantoor 
nodig. Holstohus sluiten, delen pand verhuren aan verenigingen en (startende) ondernemers. 
Discussie of dit voor het dorp Olst een goede oplossing is. Het deels verhuren kan ook met 
gemeentehuis in Wijhe. Het gaat uiteindelijk om inkomsten te genereren uit de beide 
gemeentekantoren. 
 
Ingebracht door: Niek Slinkman 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja 
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Aanbeveling / reactie / conclusie 
Verhogen van toeristenbelasting en havengelden als er wordt geïnvesteerd in toerisme, zoals al 
jaren de bedoeling is. Toeristenbelasting is nu echt laag. 
 
Ingebracht door: E.M. Röben 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: deels 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Er wordt zorg uitgesproken over het bezuinigen op subsidies voor verenigingen. Hierdoor zullen 
tarieven omhoog moeten. Dit holt de samenleving uit omdat het deelnemen aan verenigingen 
minder toegankelijk wordt. 
 
Ingebracht door: E.M. Röben/Gosse Jongstra 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: ja 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
 
Het zou een interessante optie zijn als de afvalstoffenheffing omhoog kan en tegelijk de OZB 
omlaag waardoor de lasten voor de burger gelijk blijven en de opbrengsten voor de gemeente 
hoger worden. Is dit mogelijk? 
 
Ingebracht door: E.M. Röben 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: deels 

 
 
 

Naam vakinhoudelijke medewerker/notulist Debby Kilic 
Datum 18-05-2021 
Thema/onderwerp Inkomsten gemeente 
Gespreksleider Cynthia Roessink 

 
 

Naam aanwezig bij deze themasessie Eventueel naam organisatie 
J. Wassink (verhoging ozb) (niet aanwezig) n.v.t. 
Susan Sinnighe (herinvoeren hondenbelasting) n.v.t. 
Jeroen Jansen (verhoging ozb) (niet aanwezig) n.v.t. 
Leon Ripperda (verhoging ozb) Ripperda 
Harriet Wubben (verhoging ozb) n.v.t. 
Nelly Kleinhuis (stond officieel niet ingepland op 
dit thema) 

n.v.t. 

Joost Meijer (stond officieel niet ingepland op dit 
thema) 

n.v.t. 

 
Schrijf hieronder de aanbevelingen / reacties/ conclusies van deze themasessie, zet erbij van wie de 
aanbeveling komt en zet er bij of het aan deze tafel (in deze themasessie) kan rekenen op draagvlak. 
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Aanbeveling / reactie / conclusie 
Hondenbelasting 
 
Susan Sinnighe: 
Ik ben niet tegen hondenbelasting betalen, maar ik vind het wel belangrijk dat dat belastinggeld 
daadwerkelijk wordt gebruikt voor het oplossen van problemen ten aanzien van honden. Het zou 
de hondenbezitter ten goede moeten komen. Denk hierbij aan voldoende prullenbakken voor 
hondenpoep, uitlaatplaatsen, etc. Als er goede voorzieningen zijn, kun je hondenbezitters ook beter 
aanspreken op hun verantwoordelijkheden. In het verleden waren er meer prullenbakken en mijns 
inziens was er toen minder overlast. De controle, of iedereen die een hond bezit wel belasting 
betaalt, kost ook geld. Ik vraag mij dus wel af of het de juiste opbrengst heeft. 
 
Harriet Wubben: 
Ik ben het eens met Susan. In het verleden werd  hondenbelasting niet gebruikt voor honden en 
hun eigenaren. Gebruik die inkomsten dan ook om het aantrekkelijker te maken voor de 
hondenbezitter. 
 
Nelly Kleinhuis:  
Ik gun iedereen zijn hond maar ze geven ontzetten veel overlast. 
 
Leon: 
Het is redelijk om als hondenbezitter belasting te moeten betalen. Maar met of zonder belasting, je 
hebt de verantwoordelijkheid om je hondenpoep op te ruimen. Zeker in een woonwijk. Daar moet 
sowieso handhaving op zijn, de boa mag daarop controleren. 
 
Joost Meijer:  
Ik zeg invoeren die hondenbelasting. Ik vind juist wel dat er genoeg prullenbakken zijn en het levert 
een goed bedrag op bij de gemeente, terwijl het te betalen belasting bedrag meevalt. Het hebben 
van een hond is ook een luxe. Ergens moeten de klappen gaan vallen. 
 
Ingebracht door: Susan Sinnighe 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja, niemand is tegen hondenbelasting. Men vindt het 
prima om dit weer in te voeren. Waarvan 2 personen wel een duidelijke kanttekening aangeven: 
mits de belasting wordt gebruikt voor voorzieningen voor honden(bezitters). 
 
Aanbeveling / reactie / conclusie 
OZB 
 
Harriet Wubben: 
Ik ben voor heel veel vormen van meer inkomsten voor de gemeente genereren. 
Het verhogen van de OZB zou niet zo’n taboe moeten zijn. Het scheelt zoveel, dat moeten we 
doen. Bovendien weegt het het zwaarst bij duurdere huizen en dus hogere inkomens. Dan dragen 
de breedste schouders het meest. Als die inkomsten onze gemeente leuk houdt en voorzieningen 
mogelijk maakt, dan is dat helemaal mooi. Ik geloof niet in het ‘risico’ van een minder aantrekkelijke 
woongemeente door de relatief hoge OZB. Toevoeging: ook toeristenbelasting, camperplaatsen, 
ligplaatsen, etc. zou ik verhogen. Daar vragen we in verhouding echt niet veel voor.  
 
Susan Sinnighe: 
Als gemeente kun je je uit de markt prijzen. Wij als Olst-Wijhe hebben al een hoge OZB. Ik zou 
kijken naar wat anders. Hoe kunnen we meer geld krijgen voor problemen die zijn ontstaan, zoals 
jeugdzorg dat bij ons terecht is gekomen? Daar moeten de gemeentes harder voor vechten. 
Ingebracht door: Harriet Wubben 
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Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Nee, de meningen zijn verdeeld. Er zijn echter nog 
maar 2 personen in totaal aan tafel. 

 
Overige onderwerpen die zijn besproken, maar niet op de agenda stonden: 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Stopzetten bijdrage aan Infocentrum 
 
Nelly Kleinhuis:  
Stopzetten bijdrage een Infocentrum scheelt een flink bedrag.  
 
Leon:  
Ik ben het met Nelly eens, alleen staat de 36.000 euro los van begrotingstekort Infocentrum. Daar 
staan namelijk taken voor die moeten worden uitgevoerd in maatschappelijk belang. Zoals 
scholenactiviteiten, exposities, onderhoud. Het bedrag wordt niet zomaar in het infocentrum 
gepompt, er moeten echt maatschappelijke activiteiten voor worden uitgevoerd. Maatschappelijk 
belang is wat waard. 
 
Nelly Kleinhuis:  
Blij met deze uitleg. Die achtergrond verandert de zaak. 
 
Ingebracht door: Nelly Kleinhuis 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja, er is consensus over het feit dat het 
maatschappelijk belang van het Infocentrum wat waard is. 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Huishoudelijke hulp 
 
Susan Sinnighe: 
Ik ben verbaast over feit dat bij Wmo en de huishoudelijke hulp is gepraat over bezuinigingen, maar 
niet dat mensen moeten betalen naar inkomen. Nu kun je hulp krijgen, voor mensen die weinig 
inkomen hebben. Maar mensen die meer inkomen hebben kunnen meer bijdragen, vind ik. Ook 
omdat het probleem groeit. Steeds meer mensen die daar gebruik van moeten maken. 
 
Nelly Kleinhuis: 
Ik heb van verschillende mensen gehoord dat mensen huishoudelijke hulp hebben opgezegd 
omdat het blijkbaar via Wmo veel voordeliger is. 
 
Cynthia: 
Dit is landelijk bepaald en hier kunnen wij dus moeilijk aan sleutelen. 
 
Ingebracht door: Susan Sinnighe 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Ja, men vindt de regels rondom huishoudelijke hulp 
krijgen niet goed in verhouding tot diverse inkomens. Echter is vastgesteld dat dit landelijke regels 
zijn. 
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Aanbeveling / reactie / conclusie 
Besparen binnen gemeentelijke organisatie 
 
Susan Sinnighe: 
Beter kijken naar wat er binnen de gemeentelijke organisatie aanwezig is aan mensen, kennis en 
kunde. Minder externe bureaus inschakelen, die zijn altijd duur. Denk ook aan meer samenwerken 
met Raalte en terugvallen op gepensioneerden. 
 
Ingebracht door: Susan Sinnighe 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Dit onderwerp is niet uitgebreid besproken met de 
andere deelnemers. 

 
 

Aanbeveling / reactie / conclusie 
Overige ingebrachte korte opmerkingen 
 
Nelly Kleinhuis: 

• Gemeentepagina in Reklamix moet niet verdwijnen, maar kan wel op 1 pagina om kosten 
te besparen. 

• Bezuinigen op speelplaatsen is een slechte maatregel. Het is goed voor kinderen en 
jongeren om buitenvoorzieningen te hebben. Maar waarom moeten er allemaal van die 
dure spullen instaan? Kan dat niet wat eenvoudiger. En mensen uit de buurt kunnen 
bijvoorbeeld ook helpen met installeren van toestellen. 

• Grof tuinafval: het lijkt mij dat de vervuiler hoort te betalen. Het is redelijk om daar belasting 
voor te vragen. 

 
Ingebracht door: Nelly Kleinhuis 
Kan het op draagvlak rekenen aan deze tafel: Deze onderwerpen zijn niet uitgebreid besproken 
met de andere deelnemers, maar los ingebracht. 
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